
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 5

                              
от извънредно заседание, състояло се на 27 януари 2005 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Райчо  Райков,  Тома  Иванов,  Юлиана  Тончева,  доц.д-р 
Маргарита Пешева, д-р Райна Николова, Стефан Димитров, Мария Стефанова.
ОТСЪСТВАЛИ: доц.д-р  Лилия  Райчева  /в  командировка/,  проф.д-р  Марко 
Семов /болнични/. 

ДНЕВЕН РЕД:

1. Проекти за лицензии на БНР и Решения на СЕМ.
2. Решение за деловодната система на СЕМ.

Начало  на  извънредното  заседание 13  часа,  водено  от  Райчо  Райков, 
протоколист – Цветана Кючукова.

Председателят на СЕМ предложи в дневния ред да  бъде включена точка 
Разни  с  доклади  на  Райна  Николова  и  на  Юлиана  Тончева,  и  заседанието  да 
започне с обсъждане на точка втора от дневния ред.

Предложенията за промени в дневния ред бяха приети.

ТОЧКА ВТОРА:

Райчо Райков представи на Съвета предложението от Мариана Андреева, началник 
на отдел “Административно-информационно обслужване”, относно инсталиране на 
деловодна система и нейното поддържане,  като изрази своята подкрепа.
Юлиана Тончева предложи  програмата да има възможност за разпечатване на 
изпълнени и неизпълнени решения. 

Със 6 гласа “за” СЕМ прие предложението за деловодната система и реши да се 
изплати сумата от 245 (двеста четиридесет и пет) долара на ЕТ “ПАРАЛЕЛ – 
Иван  Кодинов”  за  инсталиране  в  деловодството  на  СЕМ на  деловодна 
система, свързана със 7 работни места.
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ТОЧКА ПЪРВА:

Райчо Райков благодари  на  отдел ”Лицензии и регистрации”  и  на  колегите  от 
отдел “Правен” за подготовката на проектите за решения на СЕМ за издаване на 7 
броя лицензии на БНР. 
Маргарита Пешева отбеляза, че ще гласува по целесъобразност и отправи въпрос 
към отдел “Правен” на Съвета, дали ще има правни последици за Радио България, 
от факта, че ще остане нелицензирана.
Райна  Николова  призова,  когато се  цитира  чл.  49  от  ЗРТ,  отнасящ  се  до 
национални и регионални програми; предавания в чужбина, да се взима предвид 
цялостния дух на ЗРТ, а не само един единствен текст. Според нея не може в целия 
Закон за радиото и телевизията да се говори за национални и регионални програми 
и в един определен момент по отношение само на националното радио или само на 
националната телевизия да се говори за предавания в чужбина, заради което ние да 
твърдим, че става дума за някаква извънредна, особена, специална програма. Така, 
както по същество предаванията на сателитния канал на БНТ са също предавания 
за  чужбина,  но  програмата  ще  бъде  регистрирана  по  начина,  по  който  се 
регистрират  всички останали  програми,  по същия начин ще бъде  регистрирана, 
съответно лицензирана и програмата на Радио България със същия профил, защото 
няма как да се напише,  че тя е с някакъв по-специален профил. Тези програми, 
които  излъчват  двете  медии  са  такива  програми,  които  излъчват  и  останалите 
оператори.   Те  излъчват  и  предавания  за  чужбина  с  оглед  гарантиране  на 
обществения характер. 
Тома  Иванов  попита  отдел  “Правен”  и  отдел  “Лицензии  и  регистрации” дали 
всички документи, изискуеми от ЗРТ, са представени, включително решение на УС 
на БНР, защото вече са гласувани и няма да се подлагат на прегласуване издаването 
на лицензии. Трябва много прецизно и точно да се изготвят тези лицензии. Ако не 
са  представени  всички  документи  нищо  не  ни  задължава  днес  да  разглеждаме 
лицензиите. Ние сме гласували и сме огласили това наше решение. 
Райчо Райков е напълно съгласен със становището на Тома Иванов.
Мария  Стефанова подкрепя  вземането  на  такова  решение,  когато  от  БНР 
представят всички необходими документи, тогава да се издадат лицензиите. Също 
така, да се уточни какво е желанието на оператора, наименованията на програмите 
да са “Програма Хоризонт” и “Програма Христо Ботев” или наименованието на 
програмите да е “Хоризонт” и “Христо Ботев”. 
Борислав  Шабански:  Това  може  да  бъде  изяснено,  ако  техните  документи  са 
перфектни, но за момента няма яснота.  
Мария  Стефанова:  Очакваме  от  тях  те  да  си  изяснят  въпроса  и  да  ни  го 
представят. 
Райна Николова попита ще бъде ли изпратено писмо до БНР относно това, което 
трябва да се уточни допълнително. 
Райчо  Райков  каза,  че  БНР  е  заявило  създаването  на  “Програма  Хоризонт”  и 
“Програма Христо Ботев” и нямат съмнение за това.   
Маргарита  Пешева предложи  Съветът  да  започне  да  разглежда  проектите  за 
програмни лицензии на програмите “Хоризонт” и “Христо Ботев” и отбеляза,  че 
документите са внимателно подготвени от отделите “Лицензии и регистрации”  и 
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“Правен”.  Тя  има  съмнения  по  отношение  на  процентите  за  програмните 
изисквания.  Смущаващи  са   т.  6.1.4.  и  6.1.5.  “Културни,  научни  и  религиозни 
предавания”  и  “Образователни  предавания”  на  стр.  5.  Според  нея  по  1%  от 
седмичното  програмно  време  за  детски  и  младежки,  културни,  научни  и 
религиозни  предавания  е  изключително  нисък  процент  за  един  обществен 
оператор.  За  сведение,  в  програмната  лицензия  на  БНТ  детски  и  младежки 
предавания  са  не  по-малко  от  7,6% от  седмичното  програмно  време;  културни, 
научни и религиозни предавания - не по-малко от 4,7% от седмичното програмно. 
Има нещо нередно в това. Тя подлага този факт на дискусия. 
Райна Николова попита, тези проценти, посочени в сегашния проект на лицензия, 
кога са подавани от БНР.       
Борислав Шабански каза, че тези проценти са посочени от предишния УС на БНР. 
Райна  Николова  обясни,  че  БНТ излъчва  една  единствена  програма,  докато  в 
програма  “Христо  Ботев”  процентното  съотношение  на  детски,  младежки 
предавания са 5%, а за другите са 20%. 
Мария Стефанова смята, че с оглед на спецификата на “Програма Хоризонт” тези 
проценти  са  нормални.  Това е  информационно-музикална  програма,  а  другата  е 
културно-образователна.
Тома Иванов предлага  БНР да  изпрати писмено потвърждение  за  съгласие  със 
заявените от предишния УС проценти на програматите. 
Маргарита Пешева добави, че разликата в слушаемостта на “Програма Хоризонт” 
и  “Програма  Христо  Ботев”  е  колосална,  че  просто  няма база  за  сравнение.  Тя 
настоява да има най-малко 2% за културни, научни и религиозни предавания и 2% 
за детски и младежки предавания от седмичното програмно време. 
Райчо  Райков смята,  че  това  настояване  е  намеса  в  програмната  политика  на 
медията.
Борислав Шабански обясни, че параметрите на “Програма Хоризонт” са рамките 
на формата на програмата, в който е записан, че е универсален, политематичен, но 
се  реализира  в  универсален  информационно-музикален  формат.  БНР  реализира 
обществената си функция в рамките на многопрограмно радио.  При Канал 1 на 
БНТ е друга структурата.  Съвсем друга е функцията  на регионалните центрове. 
Всеки един от тях реализира в рамките на своя формат,  който е утвърден. Има 
различни способи за постигането като форма, постигането на тези послания, т.е. не 
е относимо едното към другото. Този мотив е изваден от техните аргументи при 
предишното  представяне.  БНР  прави  една  информационно-музикална  програма, 
която има определени информационни послания.
Маргарита Пешева, въпреки изложените аргументи, предлага да се проведе дебат 
на тази тема.
Юлиана Тончева  смята,  че  се  губи време в  обсъждане  на  цифри и програмни 
характеристики, които ние сме си позволили да сложим без да има заявена от тях 
воля, без да е прието от УС. Тя предлага да се напише писмо до БНР с искане да 
допълнят  документите  си  и  УС  на  БНР  да  вземе  решение  по  програмните 
характеристики, които трябва да влезнат в лицензиите.
Райна  Николова смята,  че  да  се  изпрати  писмо  до  БНР  не  е  вмешателство  в 
програмната  политика  и  предлега  в  писмото  да  бъдат  упоменати  всички 
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необходими  документи,  които  трябва  БНР  да  представи,  за  да  бъдат  издадени 
лицензии.    
Райчо Райков подложи на гласуване предложението на Райна Николова писмото 
незабавно да бъде съставено и изпратено. 
Предложението се приема със 7 гласа “за”.
Райна Николова е против да се поставя на дебат нещо, което ни е предложено от 
БНР. Има безспорни неща, по които обикновено не се водят спорове.
Маргарита Пешева изрази своето несъгласие с мнението на Райна Николова да не 
бъде провеждан дебат.  
 
СЕМ възложи на Марта Вълева от отдел “Правен” и Антоанета Лозенска от 
отдел “Лицензии и регистрации” да подготвят писмото до БНР. 
   
По точка “Разни”  :     

1.  Райна Николова запозна членовете, относно проведената на 27 януари 2005 г. 
среща на Работната група по планиране, мониторинг и контрол по прилагане на 
Конвенцията за правата на детето към Държавната агенция за закрила на детето. На 
срещата е взето решение за  институционализиране на Работната група, която се 
явява  междуведомствен орган между отделните институции, с оглед на това всеки 
един от участниците да има принос относно  планиране на дейности и практики за 
периода 2005-2009 г. – мониторинг, система за мониторинг, индикатор за това как 
се изпълняват на практика разпоредбите на Конвенцията. Работна група ще работи 
в  рамките  на  три  месеца,  като  ще  бъдат  сформирани  три  работни  подгрупи  – 
Мониторинг, Система за мониторинг, Индикатори за изпълнение на Конвенцията 
за  правата  на  детето.  СЕМ  ще  вземе  участие  в  подгрупата,  свързана  с 
комуникационните права на детето. Д-р Р. Николова допълнително ще представи 
графика, подготвен от Държавната агенция за закрила на детето и ще информира 
Съвета за дейността на групата.    

2. Юлиана Тончева запозна членовете на Съвета относно полученото писмо от 
Работна група 20, в което искат Съветът за електронни медии да предложи проект 
по програма “Матра”. 

Приложени документи към Протокол №  5:

1. Проекти за лицензии на БНР и проекти за решения на СЕМ за програмите: 
Хоризонт, Христо Ботев, Радио Благоевград, Радио Варна, Радио Пловдив, 
Радио Стара Загора, Радио Шумен.

2. Докладна  записка  вх№  013-166/26.01.2005  г.  от  Мариана  Андреева 
относно деловодната система.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Мария Стефанова .................... Юлиана Тончева ....................
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доц.д-р Лилия доц.д-р Маргарита
Райчева Пешева.......................
(командировка) ....................              

Райна Николова .................. Стефан Димитров ..................
/болнични/

проф.д-р Марко
Семов 
(болнични).................. Тома Иванов      .....................

Райчо Райков ..................
Председател
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